
Zápis z členské schůze KCHNŠ, z.s., dne 04.05.2024 v Mladé 

Boleslavi 

Začátek 16, 00 hod 

Na schůzi se nedostavil řádný počet členů tak, aby byla ČS usnášeníschopná, proto 

se řádná ČS zrušila a zahájila se náhradní členská schůze, která byla 

usnášeníschopná v jakémkoliv počtu přítomných členů. 

- Předsedající schůze zvolena jednomyslně pí Kristina Vaníčková 

- Program schůze – byl podán návrh na přidání bodu do programu. Návrh byl 

hlasováním jednomyslně přijat, stávající program byl též jednomyslně 

odsouhlasen. 

- Hospodaření KCHNŠ od doby založení do současnosti:   

Za období tří let, kdy se začínalo od nuly a s nulovým majetkem, se podařilo  do 

současnosti na klubovém účtu vytvořit stabilní částku cca 250 tis. Kč. Peníze 

přijaté na účet jsou chovatelské poplatky, členské poplatky a sponzorské dary. 

Peníze vydané jsou vždy spojené s pořádáním klubových akcí, zaplacení 

členských poplatků střešní organizaci MSKS  nebo se jedná o výdaje za vedení 

řádného účetního přiznání.  Veškeré výsledovky jsou volně k nahlédnutí na 

našich webových stránkách nebo jsou dohledatelné na justici. Vše bylo podáno 

v řádném termínu.  

Hospodaření bylo odsouhlaseno jednomyslně 

 

- Návrh paní Petry Nedvědové 

Vzhledem k tomu, že nás v loňském roce opustil jeden ze zakladatelů našeho 
klubu pan Mgr. Zdeněk Musil, navrhuji pojmenovat jednu Klubovou výstavu ročně 
(bez zadávání KV) jako „Memoriál Zdeňka Musila“. 
 Návrh byl přijat jednomyslně 
 Dále navrhuji udělit čestné členství KCHNŠ paní Mgr. Miluši Vlčkové za 
příkladnou prezentaci pomeranianů v České republice i v zahraničí. Ale též za 
přátelskou pomoc a dobré rady, kterých se nám od Milušky dlouhé roky 
dostávalo. 
Návrh byl přijat jednomyslně 
 

- Přidaný bod do programu na základě návrhu pí Petry Márové 

Jednoznačné určení povoleného počtu chybějících zubů P (premolárů) u jedinců 

na bonitaci. 

Do chovu může zasáhnou  jedinec s maximální ztrátou 6 premolárů. Základna 

chovných jedinců především v rázu pomeranian, kde se chudozubost nejvíce 

vyskytuje, je veliká a tak není žádoucí, aby byli v chovu jedinci, jimž chybí 

polovina a více zubů P.   Chudozubost je zdravotní problém.  

Návrh byl přijat jednomyslně 

 

Zprávy poradců chovu: 



 

HPCH pí Bogdanová 

 

Dobrý den 

 Špicové v bílé barvě a strakošové v rázech malý a střední, pro které vykonávám 

funkci poradce chovu,nepatří k nejpopulárnějším a nejrozšířenějším rázům. Ale 

stále mají své příznivce, kteří tyto rázy upřednostňují a věnují se jejich chovu, 

někteří již i mnoho let. Malých strakošů je vždy v roce několik vrhů a objevují se 

pravidelně i na bonitacích. Počet středních strakošů se na bonitacích stále 

zvyšuje, pěkná byla účast i na letošní Speciální výstavě. Nejhorší situace je u 

středních bílých, v našem klubu nemáme žádného chovatele tohoto rázu. Malí 

bílí mají budoucnost v chovu daleko nadějnější, bylo uchovněno několik fen i psů 

a můžeme se těšit na další vrhy v nových chovatelských stanicích. Chovu 

pomůže i loňský import psa z Polska, který se jeví velice nadějně.  

 

PCH pí Těhlová 

Dobrý den dámy a pánové,  

dovolte mi, abych i já Vás dnes přivítala na první členské schůzi KCHNŠ. 

Pro ty, co mě neznají, jmenuji se Petra Těhlová a jsem DPCH pro rázy Německý špic 

malý a Německý špic velký. Chovu Německých špiců se věnuji již 17 let, a post 

poradce chovu jsem zastávala již v předešlém klubu. 

Za rok 2023 bylo využito 17 krycích listů. Z toho se narodilo celkem 39 štěňat, 

v poměru 19 psů a 19 fen.  Jeden pejsek uhynul před zápisem a dva vrhy při porodu 

jeden v rázu malý a jeden v rázu velký špic. 

V rázu Německý špic malý převládají, jak už je řadu let zvykem, odchovy v nových 

barvách. Co se týče barev hnědá a černá, je zde vidět nepatrně větší zájem o tyto 

barvy než tomu bylo v letech předchozích. Barva vlkošedá je na tom nejhůře, co do 

počtu odchovaných, tak ale i chovných jedinců.  

V rázu Německý špic velký je bohužel po mnoho let zpětně situace stejná. V loňském 

roce nebyl zapsán žádný vrh. Snad letošní rok bude úspěšnější. Jistou naději tomu 

dává čerstvě narozený vrh v chovatelské stanici Dubský dvůr a každým dnem 

očekávaný vrh v chovatelské stanici Jamamba. Ráda bych tady apelovala na majitele 

a chovatele velkých špiců, zamyslete se prosím, jak nejlépe propagovat toto 

plemeno, tak aby se dostalo do podvědomí lidí.  

Na závěr mi dovolte Vás všechny poprosit o jistou maličkost.  Když se rozhodnete 

přijít k bonitaci, mějte prosím již veškerá vyšetření potřebná k zařazení daného rázu 

do chovu hotová. To znamená trpasličí,malý a střední špic luxace pately a velký a vlčí 

špic DKK. Těmto vyšetřením se stejně nevyhnete a včasné dodání výsledků usnadní 

ve velké míře práci poradců chovu, bonitujícím a v neposlední řadě i Vám samotným.  



Všem Vám děkuji a přeji mnoho úspěchů jak na poli chovatelském, soukromém tak i 

výstavním. 

 

PCH pí Věra Schmidtová 

Dobrý den, jmenuji se Věra Schmidtová. Chovu psů se věnuji od mládí a speciálně  

trpasličím špicům/pomeranianům od roku 2010. Za tuto dobu jsem odchovala 45 vrhů 

v chovatelské stanici Harmonie tlapek. 

Práci dílčího poradce chovu pro trpasličí špice/pomeraniany vykonávám od počátku 

existence našeho klubu, 

V loňském roce bylo odchováno pod naším klubem celkem 64 vrhů a zapsáno 131 

štěňátek. Děkuji chovatelům za spolupráci, za  včasné zasílání dokumentů i snahu, 

aby byly dokumenty čitelné. Zároveň děkuji přátelům chovatelům za jejich 

chovatelskou práci a přeji hodně zdaru a krásných štěňátek. 

 

 

Diskuze: 

- Pí Solovinská se nabídla, že zpracuje manuál pro začínající chovatele 

- Pí Walterová žádá všechny, jež chtějí dát na web inzerci svého krycího psa, aby 

fotky, které přikládají, byly kvalitní, ve velkém rozlišení. 

- Pí Vaníčková informovala,  že příští výstava se bude konat 31.08. 2024 opět v Mladé 

Boleslavi. Rozhodčí  budou uveřejněni začátkem června. 

- Termíny a místa klubových akcí  na rok 2025 budou uveřejněny v září tohoto roku 

 

 

Zapsala Kristina Vaníčková 


